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کمک داور ویدیویی ساختند

 اظهارات درباره
 VAR چندپهلو است
 حسین عســـگری، رئیس اســـبق دپارتمان 

داوری فدراسیون فوتبال در خصوص 
اســـتفاده از کمک داور ویدیویی 

در فینـــال جـــام حذفـــی بـــه 
»ایـــران ورزشـــی« می گوید: 

»ســـؤال این اســـت کـــه آیا 
جـــام  بـــرای  فدراســـیون 
حذفـــی مجـــوز اســـتفاده 
خیـــر؟  یـــا  دارد   VAR از 

فدراسیون پیش از این چند 
بازی را با اســـتفاده از کمک داور 

ویدیویـــی برگـــزار کرد امـــا جالب 
اینجاســـت کـــه می گوینـــد اســـتفاده از 

VAR در برخی از بازی ها کذب اســـت. تا زمانی که مســـئولان 
با قاطعیت درخصـــوص VAR صحبت نکننـــد، نمی توان باور 
کـــرد کمک داور ویدیویی در ایران وجـــود دارد.« او در خصوص 
برگزاری مســـابقات ســـال آینده لیگ برتر بـــا VAR می افزاید: 
»کمک داوران ایرانی لایســـنس استفاده از کمک داور ویدیویی 
را ندارنـــد و تنهـــا 7 داور مـــا لایســـنس دارنـــد، با این شـــرایط 
 VAR فدراســـیون ادعـــا می کنـــد که فصل بعـــد مســـابقات با
برگـــزار خواهـــد شـــد. صحبت هـــای مســـئولان فدراســـیون 
چندپهلو است و هرکدام از مســـئولان یک چیزی در خصوص 
کمـــک داور ویدیویـــی می گویـــد. داوران مـــا برای اســـتفاده از 
VAR بایـــد در 3 کلاس حضـــور یابند که یکـــی از این کلاس ها 
برگزار شـــد، چگونه فدراســـیون می توانـــد در فرصت کمی که 
به آغاز مســـابقات لیـــگ مانده، 2 کلاس دیگـــر را برگزار کند.« 
این داور بازنشســـته بیان می کند: »برای استفاده از کمک داور 
بین المللی باید هر ورزشـــگاه یک اتاق VAR داشـــته باشـــد و 
ما تنهـــا در ورزشـــگاه آزادی دیدیم که اتـــاق VAR وجود دارد. 
مســـئولان فدراسیون یک اتاق ســـاختند و مشخص نیست که 
در آن اتاق چه کاری انجام می دهند. اســـتفاده از کمک داور 
ویدیویـــی این گونه اســـت، بعد از تصمیمی که توســـط 
داور VAR گرفتـــه می شـــود آن تصمیم بـــا میکروفن 
اعلام می شـــود تـــا همـــه در جریـــان قـــرار بگیرند. 
ایـــن درحالـــی اســـت کـــه در کشـــور مـــا این گونه 
نیســـت.« عســـگری در خصوص وضعیـــت مبهم 
کمیتـــه داوران با اســـتعفای برخـــی از اعضای این 
کمیته می گویـــد: »در این موضوعـــات بزرگترین 
لطمه روحـــی و روانی به داوران وارد شـــد. بحث 
دریافـــت رشـــوه موضـــوع کم اهمیتـــی نیســـت و 
وقتـــی مشـــخص می شـــود که یـــک داور رشـــوه 
گرفتـــه، کل جامعه بـــه این کار متهم می شـــوند. 
یک داور ســـال ها بـــرای خود آبرو جمـــع می کند 
اما اشـــتباه یک نفر دیگر باعث می شـــود تا آبروی 

خـــود را از دســـت بدهد.«

گپ

محمد محمدی سدهی 
خبرنگار

برای نخســـتین بار در تاریخ فوتبال 
ایران، قرار اســـت مســـابقه فینال 
جـــام حذفی بین ســـپاهان و مس 
رفســـنجان از ســـاعت 20 پنجشنبه 
با اســـتفاده از تکنولـــوژی VAR در 
ورزشـــگاه آزادی تهران برگزار شود. 
مهـــدی تـــاج رئیـــس فدراســـیون 
فوتبـــال کـــه پیش تـــر وعـــده داده 
بود بـــه دنبال آن اســـت تـــا فینال 
جـــام حذفی هـــم بـــا اســـتفاده از 
کمک داور ویدیویی برگزار شـــود، 
موفق شـــد چراغ ســـبز انجام این 
موضـــوع را از فیفـــا بگیـــرد. این در 
حالـــی اســـت کـــه هنـــوز ابهامات 
زیادی درباره چگونگی اســـتفاده از 
VAR در فوتبـــال ایران وجود دارد.

 
درخواست VAR از 2019

VAR در ســـال 2017 یـــک پدیـــده 
و  فیفـــا  خـــود  کـــه  بـــود  جدیـــد 
کشـــورهای معتبر صاحـــب فوتبال 
جهـــان درباره آن دســـت بـــه عصا 
حرکت می کردند. در ســـال 2019، 
ایـــران پـــس از ژاپن، کـــره جنوبی 

و امـــارات، جزو اولین کشـــورهای 
آسیایی بود که برای داشتن کمک 
داور ویدیویی از فدراسیون جهانی 
فوتبال درخواســـت ریجســـتر داد و 
حتی در آن مقطع، عربستان هنوز 
درخواســـت VAR نداده بود ولی از 
آن موقـــع تا بـــه حال، این پروســـه 
در کشـــورمان بـــه صـــورت کامـــل 
به ســـرانجام نرســـیده که مســـائل 
مختلفـــی از جملـــه تحریم هـــا در 
محقق نشـــدن آن، مؤثر بوده ولی 
VAR دیگـــر از نظـــر فیفـــا، پدیده 
نیســـت و آنقـــدر مســـابقات با این 
تکنولـــوژی برگـــزار شـــده کـــه یک 
اتفـــاق عادی محســـوب می شـــود.

 
خرید VAR شدنی است

 در این بین شـــاید ســـؤال بسیاری 
از علاقه منـــدان ایـــن باشـــد، پس 
چرا این تکنولوژی در فوتبال ایران 
به صورت کامل برگزار نمی شـــود؟ 
شاید پاســـخ برخی این باشد که از 
گوشه و کنار شـــنیده اند که برخی 
شرکت های تولیدکننده تجهیزات 
صهیونیســـتی  رژیـــم  ز  ا  ،VAR
هســـتند ولـــی مثـــل برودکســـت 
Broadcasting یعنی ارســـال 
تصاویـــر ویدیویی روی شـــبکه های 
دیجیتال عمومی که همه کشورها 
به آن دسترســـی دارند، VAR هم 
در حال عمومی شـــدن است و به 
غیـــر از امریکا، انگلیـــس و بلژیک، 
کشـــورهای دیگـــری ماننـــد چین 
و روســـیه هـــم بـــه تولیدکنندگان 
اضافـــه  ویدیویـــی  داور  کمـــک 

آن  خریـــد  بنابرایـــن  و  شـــده اند 
شـــدنی است.

 
بودجه VAR در اختیار شرکت 

توسعه و تجهیز
 مرحله بعدی اما پروســـه استفاده 
از VARاســـت کـــه هـــر کشـــوری 
کـــه می خواهـــد بایـــد مجـــوز آن را 
از فیفـــا بگیـــرد. به ایـــن ترتیب که 
هم دســـتگاه مجوز داشـــته باشد و 
هم نیروی انســـانی استفاده کننده 
 ،VAR از آن. چـــرا کـــه سیســـتم 
موضوعـــی اســـت کـــه در نتیجـــه 
بـــازی تأثیـــر دارد. حالا هـــم وزارت 
ورزش و جوانـــان، بودجـــه ای 110 
میلیـــارد تومانـــی را بـــرای خریـــد 
اختصـــاص   VAR دســـتگاه های 
داده کـــه آن را در اختیـــار شـــرکت 
توســـعه، تجهیز و نگهداری اماکن 
ورزشـــی قـــرار داده و این شـــرکت 
یـــا فدراســـیون فوتبـــال، باید برای 
خریـــد دســـتگاه های مجـــوزدار از 
ســـوی فیفا اقـــدام کنند کـــه باید 
دیـــد متولی خریـــد آن چگونه این 

پروســـه را طـــی می کند.
 

تربیت نیروی انسانی پیش 
می رود

 به غیر از مســـائل مالـــی و حقوقی 
VAR کـــه بایـــد مـــورد تأییـــد فیفا 
دســـتگاه  خریـــد  بحـــث  باشـــد، 
اســـت که هنـــوز انجـــام نشـــده و 
نیروی انســـانی که در حال تربیت 
شـــدن اســـت. افراد و داوران باید 
دوره هایـــی را در این زمینه ســـپری 

کننـــد. کار مثبتـــی که فدراســـیون 
فوتبـــال انجام داده، این اســـت که 
پروســـه تربیـــت نیروی انســـانی را 
 VAR پـــس از خرید دســـتگاه های
انجـــام نـــداده و آن را بـــه صـــورت 
جداگانـــه پیش برده اســـت و ســـه 
گـــروه از داوران ایـــن کلاس هـــا را 
گذرانده اند. دســـتگاه شبیه سازی 
خریداری شـــده کـــه بـــا آن داوران 
د  و حـــد کـــه  نفـــر  و  د ســـط   تو
یک ماه پیش از ســـوی فیفا آمدند، 
آمـــوزش می بینند و بـــا این روش، 
ســـرعت انجام کار بالاتـــر می رود و 
اگـــر دســـتگاه ها خریداری شـــود، 
مشـــکلی برای نیروی انسانی وجود 
نـــدارد. فیفـــا دپارتمـــان تکنولوژی 
دارد کـــه فیلم ایـــن آموزش ها برای 
آنها فرســـتاده می شود و آنهایی که 
تأیید می شـــوند، مراحل شان برای 
قضاوت یا اســـتفاده از VAR را طی 

. می کنند
 

فقط آزادی و نقش جهان 
مجوز دارند

 حـــال ســـؤال دیگـــر ایـــن اســـت 
که آیـــا VAR بـــه لیگ برتـــر فصل 
آینـــده می رســـد یـــا خیـــر؟ فیفا در 
ابتدای اســـتفاده از ایـــن تکنولوژی 
تردیدهایـــی داشـــت و با کشـــورها 
به صورت جامـــع همکاری نمی کرد 
امـــا وقتی دیـــد یکپارچه ســـازی به 
صـــورت کامـــل صـــورت نمی گیرد و 
بعضی کشـــورها، مشـــکلاتی مانند 
مســـائل مالی، نیـــروی انســـانی یا 
بیمـــه ای و حقوقی دارند، از ســـال 
 VAR 2022 مجوزهای اســـتفاده از

به صـــورت تک بـــازی، چنـــد بازی 
یـــا موقت را صادر کـــرد که در حال 
حاضـــر این مجـــوز به فدراســـیون 
فوتبال ایران هم داده شـــده است 
و بـــه نظـــر می رســـد در لیـــگ برتر 
فصـــل آینده هم به صـــورت موردی 
بتـــوان در تعـــدادی از بازی هـــا از 
کمـــک داور ویدیویـــی اســـتفاده 
کرد چـــرا کـــه در حال حاضـــر تنها 
ورزشـــگاه آزادی و نقـــش جهـــان 
ورزشـــگاه هایی  تنهـــا  اصفهـــان، 
هســـتند کـــه مجـــوز اســـتفاده از 
VAR در آنهـــا صادر شـــده اســـت 
چرا کـــه جـــای دوربین هـــا در این 
و  شـــده  مشـــخص  ورزشـــگاه  دو 
بازی هـــای لیـــگ قهرمانـــان آســـیا 
در آنهـــا اســـتفاده شـــده کـــه زیـــر 
نظـــر AFC بـــوده اســـت. بنابراین 
در بقیـــه ورزشـــگاه ها تـــا وقتی که 
VAR نصب نشـــود  دســـتگاه های 
و دوربین هـــا در چنـــد بـــازی بـــه 
صورت آفلاین تســـت نشود )یعنی 
در بازی دخالت نداشـــته باشـــد(، 
امـــکان برگـــزاری همـــه بازی هـــا با 
VAR وجـــود نـــدارد و بایـــد ایـــن 
 پروسه طی شـــود و در این مدت در 
تک بازی ها می تـــوان از کمک داور 

ویدیویی استفاده کرد.

فقط دو ورزشگاه مجوز استفاده از کمک داور ویدیویی دارند

لیگ بیست و چهارم با VAR گزینشی

آقای تاج مگر نگفتید خرمشهر میزبان 
همیشگی است؟!

دور ایران با جام حذفی
مـــکان و زمان برگزاری فینال جام حذفی فوتبال کشـــور 
بین دو تیم ســـپاهان و مس رفســـنجان بـــار دیگر تغییر 
کـــرد تا شـــاهد تـــداوم بی برنامگـــی فدراســـیون فوتبال 
بـــرای برگـــزاری ایـــن رقابت هـــا باشـــیم. پیـــش از آنکه 
ورزشـــگاه آزادی به عنـــوان میزبان فینال معرفی شـــود، 
قـــرار بود ورزشـــگاه ســـردار آزادگان شـــهر قزویـــن از دو 
تیـــم حاضر در رقابـــت نهایی میزبانی کنـــد اما برخلاف 
هر نقطـــه جهان میزبـــان مهم ترین تورنمنـــت فوتبالی 
ایـــران در هفتـــه منتهـــی به مســـابقه معلوم می شـــود. 

مســـأله میزبانی فینال جام حذفی، سوژه جدیدی در 
فوتبال ایران نیســـت. ابتدا قرار بود شـــهر خرمشهر 
میزبـــان دائمی رقابـــت فینال جام حذفی باشـــد اما 
پس از حواشـــی دیـــدار اســـتقلال و خونه بـــه خونه 
بابـــل، میزبانـــی از خرمشـــهری ها گرفته شـــد. یک 
ســـال بعد، دیـــدار پرســـپولیس و دامـــاش گیلان به 
دلیل ســـازماندهی نامناســـب در ورزشـــگاه شهدای 
فولادشـــهر اهواز بـــا 1۴0 دقیقـــه تأخیر برگزار شـــد و 
پس از آن نیـــز انتخاب میزبان فینـــال جام حذفی از 
یک الگوی ثابت پیروی نمی کند. در اکثر کشـــورهای 
صاحـــب فوتبال، زمـــان و مکان برگـــزاری فینال جام 

حذفی آن کشـــور در ابتدای فصل مشـــخص می شود یا 
در مواردی مانند جام حذفی انگلیس، ورزشـــگاه ومبلی 
بـــه عنوان میزبان دائمی فینال انتخاب می شـــود. با این 
حال در روزهای پایانـــی هر فصل فوتبال ایران، هواداران 
فوتبـــال با اخبار ضدونقیض در خصـــوص میزبان فینال 
جـــام حذفـــی ســـروکار دارنـــد و بـــه ایـــن بی برنامگی ها 
عادت کرده اند. البته مســـئول مســـابقات سازمان لیگ 
در اظهارنظر جدید خـــود راجع به برگزاری فینال در یک 
محـــل ثابت یا تعییـــن قهرمان با دیدار رفت و برگشـــت 
صحبت کرده که ســـناریوی دوم، کاملاً منســـوخ شده و 
در هیچ کشـــور ســـطح اولی دیده نمی شـــود. نکته دیگر 
این اســـت که ســـازمان لیگ و فدراســـیون همین حالا 
بـــرای تعیین زمـــان بازی هـــای جـــام حذفـــی در تقویم 
فشـــرده فوتبالـــی چالـــش دارنـــد و در صـــورت برگزاری 
بـــازی به صورت رفت و برگشـــت، این چالش ها بیشـــتر 

هم خواهد شـــد.
تکلمـــه: یادمان نمی رود که وقتی بـــرای اولین بار فینال 
جـــام حذفی در خرمشـــهر برگزار شـــد، مهـــدی تاج در 
مصاحبـــه ای اعلام کرد، فینـــال جام حذفـــی متعلق به 
خرمشـــهر اســـت، چون این جام به نام خرمشـــهر عزیز 
اســـت اما آقای تاج یک ســـال بعـــد زیر قول وقـــرار خود 
زد و محـــل برگـــزاری فینال جـــام حذفی را تغییـــر داد و 
حالا همه شـــهرهای ایران در حال تجربه برگزاری فینال 
جـــام حذفی هســـتند و به تازگی این جام بـــه تهران هم 

است! رسیده 

قاضی زاده هاشمی:

 اصل کار ما فسادستیزی است
سیداحســـان قاضـــی زاده هاشـــمی نماینـــده مجلـــس 
شـــورای اســـلامی در رابطه با پرونـــده فســـاد در فوتبال 
اظهار داشـــت: »ما این آمادگـــی را داریم، هـــر فردی که 
ســـند، مدرک یا دلیلـــی دارد مبنی بر دخالـــت هر یک از 
عوامل صداوســـیما در پرونده مس رفســـنجان، آن را به 
دبیرخانه شـــورای نظـــارت بر صداوســـیما منعکس کند 
و مـــا قطعاً رســـیدگی و پیگیـــری خواهیم کـــرد. ما طبق 
قانـــون اساســـی، نماینـــدگان قوای ســـه گانه هســـتیم و 
رســـالت ما رســـیدگی بـــه ایـــن موضوعات اســـت. اصل 
کار ما فسادســـتیزی اســـت. اولین بـــار قـــرارداد واقعی 
ویلموتـــس در مجلـــس مطـــرح شـــد و در آن دوره ما از 
وزیر ورزش خواســـتیم کـــه متن قـــرارداد را در اختیار ما 
قـــرار بدهد که شـــاید شـــما بـــاور نکنید اما متـــن اصلی 

قـــرارداد را به مـــا ندادند.«

رئیس اتحاد کلبا:

نتایج تیم باعث اخراج مجیدی شد
محمد الیماحی، رئیس باشـــگاه اتحـــاد کلبا درباره تغییر 
ســـرمربی در فصل گذشته لیگ گفت:» این تغییر بدین 
معنا نبود که فرهاد مجیدی مربی ضعیفی اســـت، بلکه 
نتایـــج به دســـت آمده خـــوب نبـــود. شـــاهد بودیم که 
بازیکنـــان در هر بـــازی همه تلاش خـــود را می کردند اما 
نتیجه لازم به دســـت نمی آمـــد.« او  اظهار داشـــت: »در 
دوره ســـرمربیگری فرهاد مجیـــدی مالکیت توپ به 75 
درصد رســـیده بود. مجیدی مربی ای اســـت که کارش را 
دوســـت دارد امـــا نتایج اتحاد کلبا باعث شـــد تا با مربی 
عراقی قـــرارداد ببندیم. شـــمری بـــه عنـــوان جایگزین 
او نیـــز عملکرد خوبی داشـــت. بنـــا به دلایلـــی از جمله 
مصدومیت هـــای متوالی بازیکنـــان و دریافت کارت های 
قرمز زیاد نتوانســـتیم نتایج مورد انتظار هـــواداران را در 

فصل اخیر به دســـت آوریم.«

محرومیت در انتظار ارکان فدراسیون
هدایـــت ممبینـــی دبیـــرکل فدراســـیون فوتبـــال در 
نامه ای به کلیه ناظـــران داوری، داوران و کمک داوران، 
ارکان قضایی، ســـازمان لیگ فوتســـال و فوتبال از آنها 
خواســـت تـــا از انجـــام هرگونـــه مصاحبـــه و اظهارنظر 
در رســـانه ها و صفحـــات شـــخصی در فضـــای مجـــازی 
خودداری کرده و بر این اســـاس شـــرکت در برنامه های 
صداوســـیما به عنوان کارشـــناس و ... ممنوع است. در 
ادامه نامه دبیرکل فدراســـیون فوتبال آمده است: »در 
صـــورت اقدام برخـــلاف ایـــن بخشـــنامه، مرتکبین در 
مرحله اول شـــامل ســـه مـــاه محرومیت خواهند شـــد 
و در صـــورت تکـــرار، موضـــوع جهت اتخـــاذ تصمیمات 
شـــدیدتر به ارکان قضایی فدراســـیون ارجاع می شود.«
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 بی صبرانه منتظر شروع فصل جدید لیگ لهستان هستم

قلــــــــــــیزاده:بهلیگایرانبرنمیگردم

مشکل 
خاصی از نظر 

مصدومیت 
دیگر وجود 
ندارد اما در 

لیگ لهستان 
و حتی درباره 

همراهی 
با تیم ملی 

ترجیح دادم 
دیگر ریسک 

نکنم

 
 در ماه های اخیر در 

لهستان به علی قلی زاده 
چه گذشت؟ به نظر 
می رسد فصل بسیار 

سخت و عذاب آوری را 
پشت سر گذاشته باشی؟

واقعاً همین طور اســـت. یک سال 
سخت را پشـــت سر گذاشـــتم. دو 

بـــار عمـــل کـــردم. 
برای عمـــل جراحی 
اولم متحمل 7 ماه 
طول درمان شدم و 
بعـــد از اینکه دوباره 

به میادین برگشـــتم و بعـــد از چند 
بـــازی، دوبـــاره ربـــاط و بخیه هایم 
همـــان مقـــداری هـــم کـــه ســـالم 
بود، دوباره آســـیب دید و پزشـــکان 
تصمیم گرفتنـــد آن قســـمت را به 
صـــورت اساســـی و از ریشـــه درمان 
کنند. خـــدا را شـــکر درحال حاضر 

وضعیتم بســـیار خوب اســـت.
 درباره آخرین وضعیتت 

صحبت را آغاز کنیم. 
به نظر می رسد آماده 
بازگشت به میادین 

باشی؟
خـــدا را شـــکر، همـــه چیـــز 
خوب است. شـــرایط بدنی ام 
هـــم مطلـــوب اســـت. هفتـــه آخر 
هم در تمرینـــات گروهی لخ پوزنان 

حاضر شـــدم و بـــا این تیـــم قبل از 
بازگشـــتم به ایـــران تمریـــن کردم. 
مشـــکل خاصی از نظر مصدومیت 
دیگـــر وجـــود نـــدارد امـــا در لیـــگ 
لهســـتان و حتی دربـــاره همراهی با 
تیم ملی ترجیح دادم دیگر ریســـک 
نکنـــم تـــا یـــک پیش فصـــل خوب 
را همـــراه با تیم لهســـتانی داشـــته 
باشم تا ان شـــاءالله با آمادگی کامل 
فصل جدید رقابت های باشـــگاهی 

و ملـــی را آغـــاز کنم.
 پس برای فصل جدید 
می خواهی غوغا کنی؟

همان طـــور کـــه گفتـــم شـــرایطم 
بســـیار مطلـــوب اســـت و امیدوارم 
در فصل بعـــدی بتوانـــم یک فصل 
فوق العاده را داشـــته باشـــم. در هر 
صـــورت یک فصل فوتبالـــی را کامل 
از دســـت دادم بـــرای همیـــن برای 
فصل جدیـــد خیلی انگیـــزه دارم و 
خـــودم هم امیـــدوار به درخشـــش 
در فصـــل فوتبالی جدید هســـتم و 
امیدوارم شرایطم بهتر از سال های 

قبل باشـــد.
 این روزها اخبار و 

شایعات از بازگشتت 
به ایران خبر می دهند. 

یک روز به استقلال 
و پرسپولیس لینک 

می شوی و یک روز دیگر 
به تیم های متمول 
شهرستانی. شاید 

خودت بهتر از هر فرد 
دیگری بتوانی درباره 
این شایعات صحبت 

کنی، واقعاً قصدی برای 
بازگشت داری؟

ایـــن امر تـــا حـــدود زیادی ســـخت 
و دشـــوار به نظـــر می رســـد. در هر 
صورت من با تیم لهســـتانی قرارداد 
دوســـاله دارم و مبلـــغ رضایتنامه ام 
در  بایـــد  فعـــلاً  و  بالاســـت  هـــم 
لهســـتان بمانم تا ببینـــم در آینده 

چـــه اتفاقاتـــی می افتد.
  هم در نیم فصل و هم 

حالا در لیست جواد 
نکونام برای حضور در 

استقلال قرار داری. با تو 
صحبتی شده است؟

مـــن از ایـــن لیســـت خبـــری ندارم 
و آن را ندیـــده ام. ضمـــن اینکـــه در 
این خصـــوص صحبتی هـــم با من 

نشـــده است.
 به تیم ملی برسیم. با 

اینکه در برابر هنگ کنگ 
و ازبکستان بازی نکردی 

اما همراه ملی پوشان 
حضور داشتی. درباره 

بازی با ازبکستان و 
نمایش تاحدودی ضعیف 

در برابر این تیم صحبت 
می کنی؟

در آســـیا همان طـــور کـــه در جـــام 
ملت ها هم همـــه دیدند، دیگر تیم 
ضعیفـــی وجود نـــدارد و همه تیم ها 
رشد و توســـعه پیدا کرده اند. ضمن 
اینکـــه ازبکســـتان هـــم بازیکنـــان 
خـــوب و آمـــاده ای دارد کـــه برخـــی 
از آنهـــا در تیم هـــای مطـــرح بـــازی 
می کننـــد. حتـــی دو نفـــر از آنهـــا 
فیکـــس اســـتقلال و پرســـپولیس 
هســـتند. فکـــر می کنـــم ازبک هـــا 
خیلـــی خـــوب مـــا را آنالیز کـــرده و 
فضاها را بســـته بودند. در نیمه اول 

بـــا 6 نفـــر و ۴ نفری که جلـــوی آنها 
بودند خیلی خوب دفاع می کردند 
و فضاها را برای بازیســـازی تیم ملی 

بســـته بودند.
 ولی در نیمه دوم هم کار 

خاصی نکردیم؟!
چـــرا خیلـــی بهتـــر شـــدیم امـــا به 
 ، ســـتیم ا می خو کـــه  ی  نتیجـــه ا
نرســـیدیم. در مجمـــوع بهتر از این 
تیـــم بـــازی کردیـــم و موقعیت های 
بهتری داشـــتیم و اگر توپ هایمان 
کلاً  شـــرایط  شـــاید  می شـــد  گل 
عوض می شـــد و دیگـــر خبری هم 
از ایـــن انتقادات و صحبت هایی که 
مطرح می شـــود، نبـــود. همان طور 
کـــه گفتم فوتبال پیشـــرفت کرده و 
دیگـــر در دنیـــا تیم ضعیفـــی وجود 

ندارد.
 شرایط تیم ملی برای 
آینده را چطور ارزیابی 

می کنی؟
شـــک نکنیـــد رفته رفته شـــرایط  ما 
بهتـــر می شـــود. در هر صـــورت طی 
این همـــه بازی کـــه انجـــام دادیم، 
یـــک بازی هـــم به این شـــکل عمل 
کردیـــم. هرچنـــد ازبکســـتان هـــم 
هرگـــز تیم ضعیفـــی نیســـت و آنها 
با شـــناخت کامـــل جلوی مـــا بازی 
کردنـــد. آنهـــا تیـــم خیلـــی خوبی 
هســـتند امـــا وضعیـــت مـــا بهتـــر 

خواهد شـــد.
 سرمربی تیم ملی و 
بچه های تیم ملی به 

پرواز طولانی مدت 
رفت وبرگشت به 

هنگ کنگ ایراداتی 
داشتند.

دقیقـــاً همین طـــور اســـت. ایـــن را 
در نظـــر گرفتیـــد کـــه بچه ها بیش 
از بیســـت  ســـاعت برای ایـــن بازی 
رفتنـــد و بازی کردنـــد و همان تایم 
را بـــه تهران برگشـــتند. در این بین 
به خاطـــر خســـتگی مصـــدوم هم 
دادیـــم. با ایـــن همه پـــرواز طولانی 
و وضعیتـــی که بـــه وجود آمـــد، در 
کل شـــرایط برای بازی با ازبکستان 
ســـخت تر هـــم شـــده بـــود. البتـــه 
جـــای گلایه باقی می مانـــد که همه 
تیم های ملی دنیـــا و حتی تیم های 
باشـــگاهی پرواز اختصاصـــی دارند 
اما در تیم ملی ایران با این شـــرایط 
باید مســـافرت های طولانـــی خود را 
برگزار کنیم. البته این یک مســـأله 
پیرامونـــی محســـوب می شـــود اما 
یـــک موضـــوع بااهمیت اســـت که 
بـــا برداشـــتن فشـــارهای جانبی از 
جمله فشـــار پروازهای طولانی، این 
امر بـــه وضعیت جســـمی بازیکنان 
یدگی  ســـیب د آ ز  ا ی  جلوگیـــر و 
و خســـتگی آنهـــا کمـــک می کنـــد. 
امیـــدوارم وضعیت بـــرای تیم ملی 
در آینـــده بهتر شـــود کـــه بهتر هم 

خواهد شـــد.
 حالا با این وضعیت 

چقدر به صعود به جام 
جهانی 2026 امیدوار 

هستی؟
شـــک نکنید این اتفـــاق می افتد. 
تیـــم ملـــی به قـــدری پتانســـیل و 
ایـــن  کـــه  دارد  خـــوب  بازیکـــن 
اتفـــاق قطعی رقم خواهـــد خورد. 
همچنیـــن کادر زحمتکشـــی هم 
داریـــم که همـــه در جایـــگاه خود 
2۴ ســـاعته درحال تلاش هستند 
تـــا تیم ملـــی موفـــق باشـــد. آنها 
بهترین شرایط و راهکارها را پیش 
روی مـــا قـــرار می دهنـــد و بچه ها 
هم بهتریـــن و بیشـــترین تلاش 
خـــود را می کنند. با این تفاســـیر 
فکـــر نمی کنم کارمان گـــره بخورد 
امـــا به هر صورت چـــون دیگر تیم 
آســـانی وجود ندارد، آینده سخت 
و بازی هـــای دشـــواری پیش روی 
ماســـت. هـــر چنـــد ما هـــم ایران 
هســـتیم و امیدوارم بی دردسر به 
جـــام جهانـــی برســـیم و آنجا هم 

نمایش خوبی داشـــته باشـــیم.

 در ایـــن اواخر هربار که درخشـــید با بداقبالی مواجه شـــد و مصدومیت های ســـنگین به ســـراغش آمد. با ایـــن حال علی قلی زاده حـــالا از هر زمان 
دیگری بیشـــتر آماده اســـت و می خواهد تلافـــی یک فصل فوتبالی که به خاطر مصدومیت خانه نشـــین شـــده بود را در فصـــل جدید درآورد. 
علی منتظر اســـت تـــا دوباره خودش را نشـــان بدهـــد هرچند برخـــی گمانه زنی ها از بازگشـــت او به ایـــران خبر می دهنـــد. در این بین 
بیشـــترین زوم در این مصاحبه را روی همین شـــایعات قـــرار دادیم تا از زبان خـــودش درباره آینده فوتبالی اش ســـؤال های مان را به 

ح کنیم. بـــا این توضیحات گفت و گـــوی علی قلی زاده با ایران ورزشـــی را در زیـــر می خوانید: صورت مســـتقیم مطر

مصاحبه اختصاصی

                                                        شهاب رستگار
                     خبرنگار

برگزاری فصل جدید 
VAR  لیگ برتر با

وزیـــر  اخیـــر  دســـتور  پـــی  در 
ورزش و جوانـــان بـــه شـــرکت 
توســـعه و تجهیز اماکن ورزشی 
ورزشـــگاه های  تجهیـــز  بـــرای 
میزبـــان رقابت های باشـــگاهی 
VAR و خریـــد 7  فوتبـــال بـــه 
دســـتگاه کمک داور ویدیویی، 
بـــا پیگیری هـــای انجـــام شـــده 
از ســـوی فدراســـیون فوتبال و 
شـــرکت توســـعه موانـــع اداری 
موجود برطـــرف شـــده و بدین 
ترتیـــب، فصل آتـــی رقابت های 
 VAR لیـــگ برتر با اســـتفاده از
برگزار خواهد شـــد. براســـاس 
این گـــزارش، دولت بـــه منظور 
خریـــد 7 دســـتگاه VAR مبلغ 
١١٠ میلیارد تومان تأمین اعتبار 

کرده اســـت.

گزارش روز

حامد جیرودی
روزنامه نگار

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار


